



ARKADY PLASTOV

Botanic Lesson - 1938-39

La Leçon de Botanique - 1938-39

150 cm × 180 cm

Oil on canvas

Huile sur toile

UK The canvas depicts a practical school lesson familiar to many from childhood: a summer forest drenched in sunlight, a young teacher and schoolchildren listening to her. The serenity of this summer day easily resembles the works of Claude Monet, while the teacher's scarlet umbrella is a lovely echo of the ladies' hats in Pierre Auguste Renoir's paintings... Arkady Plastov was well acquainted with the work of the French Impressionists and, like them, felt and strove to express the beauty and joy of life in his works.

FR La toile représente une leçon d'école, familière à beaucoup depuis l'enfance : une forêt d'été inondée de soleil, une jeune enseignante et des écoliers l'écoutant. La sérénité de cette journée d'été fait facilement penser aux œuvres de Claude Monet, tandis que le parapluie écarlate de l'enseignante apparaît presque comme un clin d'œil aux jolis chapeaux de dames dans les tableaux de Pierre Auguste Renoir... Arkadi Plastov connaissait bien l'art des impressionnistes français. Tout comme eux, il ressentait et cherchait à exprimer dans ses œuvres la beauté et la joie de vivre.